
PRIJATIE U PREZIDENTA ANDREJA KISKU 

 
 

Dňa 10. marca 2015 v Prezidentskom paláci v Bratislave prijal prezident republiky Andrej 

Kiska predsedu zväzu Pavla Ondeka a podpredsedu zväzu Miroslava Habána. Okrem 

predstaviteľov zväzu boli na stretnutí prítomní Mária Barancová zo Slovenskej komory 

učiteľov a Ľudovít Sebelédi z Nových školských odborov. 

V úvode stretnutia prezident zdôraznil, že podporuje snahu zamestnancov školstva 

o zlepšenie ich finančného ohodnotenia, tiež zlepšenie postavenia učiteľov na Slovensku 

a stotožňuje sa s myšlienkami lepších pracovných podmienok pre zamestnancov školstva. 

 Hlavné slovo v prezentovaní problémov školstva mal predseda zväzu, ktorý predstavil 

najvýraznejšie problémy regionálneho školstva, hlavne roztrieštenosť a financovanie 

prostredníctvom troch ministerstiev, problémy finančných tokov, legislatívu v regionálnom 

a vysokom školstve. Poukázal na problém platových tabuliek podľa Zákona č. 553/2003 Z. z. 

o odmeňovaní zamestnancov vykonávajúcich činnosti vo verejnom záujme. Ďalej spomenul 

rozpor v platových tabuľkách z pohľadu minimálnej mzdy, predlžovanie veku odchodu do 

dôchodku a súčasne tarifné stupne, tzv. vekový automat, vývoj priemerných platov, počet 

zamestnancov v školstve a ich postavenie v spoločnosti. Podpredseda zväzu hovoril o správe 

o systémových zmenách v školstve, o vývoji platov na verejných vysokých školách, reťazení 

pracovných pomerov vysokoškolských učiteľov, kvalite vysokých škôl a počte študentov vo 

vzťahu k spoločenskej objednávke na absolventov slovenských vysokých škôl. Predseda 

zväzu odovzdal prezidentovi Správu o stave školstva na Slovensku, ktorá bola prerokovaná 

v HSR SR v roku 2013 a dodnes sa ňou nezaoberala vláda SR ani NR SR, pracovný materiál 

obsahujúci prehľad tarifných a priemerných platov zamestnancov školstva a požiadavky 

zväzu vyplývajúce z Programu a cieľov, ktoré prijal VI.zjazd. 

 Na otázku pána prezidenta: „Ktoré tri najdôležitejšie témy, by som mal presadiť?“, 

predseda zväzu odpovedal: „Aby všetci zamestnanci školstva boli financovaní a riadení 

ministerstvom školstva, zákon o pedagogických a odborných zamestnancoch by mohol byť 

„malou ústavou“ a zvýšenie prídelu HDP do slovenského školstva by sa malo dostať na 

úroveň vyspelých štátov Európskej únie“.  

 V závere predseda zväzu pozval pána prezidenta na zjazd OZ PŠaV, ktorý sa 

uskutoční v novembri 2015.  

 

 

Ďalšie informácie o rokovaní na: https://www.prezident.sk/?spravy-tlacoveho-

oddelenia&news_id=19940 
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